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Protokół nr 10/2019  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu wraz z Komisją 

Rewizyjną odbytego w dniu 21 października 2019 roku w Urzędzie Gminy Sośno 

 Wspólnemu posiedzeniu komisji, które trwało od godziny 800 do 1040 przewodniczył 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Mirosław Dominiak. Witając wszystkich 

obecnych na spotkaniu dokonał otwarcia posiedzenia komisji, jak również po przedstawieniu 

radnym porządku obrad poinformował zgromadzonych, iż posiedzenie najbliższej sesji, 

odbędzie się w dniu 24 października 2019 roku o godzinie 900 w Gminnym Domu Kultury 

w Sośnie. Dodał, iż głównymi tematami sesji będą sprawy, dotyczące stanu bezrobocia na 

terenie naszej gminy oraz możliwości przeciwdziałania bezrobociu, przygotowania gminy do 

sezonu zimowego, jak również analizy należności podatkowych za III kwartały 2019 roku.  

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli także: 

• Sekretarz Gminy Sośno – Piotr Dobrzański; 

• Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier; 

• Inspektor Gospodarki Nieruchomościami, Ochrona Środowiska – Barbara Bielewicz. 

 Przechodząc do punktu omawiania projektów uchwał Sekretarz Gminy Sośno – Piotr 

Dobrzański przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2020 – 2023, 

wyjaśniając radnym, iż zgodnie z obowiązującymi przepisami Rada Gminy Sośno ma 

obowiązek dokonania wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Tucholi. Podkreślił, iż wybory 

przeprowadzane są jako zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej i podjęcie uchwały, 

stwierdzającej dokonanie wyboru ławnika na nową kadencję jest więc wypełnieniem 

ustawowego obowiązku Rady Gminy Sośno. 

W trakcie omawiania powyższego projektu uchwały sekretarz poinformował radnych, iż 

w dniu 25 września 2019 roku Komendant Wojewódzki Policji w Bydgoszczy przesłał 

informację, iż Jacek Grabowski – kandydat na ławnika do Sądu Rejonowego w Tucholi nie 

figuruje w systemach informacyjnych Policji. 

Nadmienił, także iż zgodnie ze Statutem Gminy Sośno oraz Regulaminem Rady Gminy Sośno 

tajne głosowanie odbędzie się przy pomocy sporządzonych przez Zespół ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników kart do głosowania.  

 Następnie przedstawiono projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Sępoleńskiemu, informując, iż proponuje się udzielić z budżetu gminy Sośno pomoc 

finansową Powiatowi Sępoleńskiemu w kwocie 25 000,00 zł. z przeznaczeniem na zadanie 

własne powiatu jakim jest budowa chodnika we wsi Szynwałd. Wspomniano, iż pomoc 
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finansowa zostałaby udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu gminy Sośno na 

2019 rok. 

Sekretarz podkreślił, iż stosowana zasada wspólnego finansowania zadania z budżetu 

samorządu gminnego i samorządu powiatowego powszechnie akceptowana przez 

społeczeństwo praktykowana jest przez wszystkie gminy powiatu. Pan Piotr Dobrzański 

wyraził przekonanie, iż efektem wspomnianego działania będzie poprawa bezpieczeństwa 

w ciągu dróg lokalnych na terenie naszej gminy. Poinformował, że budowę chodnika planuje 

się zrealizować jeszcze w 2019 roku, podkreślając, iż odpowiednie środki finansowe są 

zabezpieczone w budżecie gminy. 

  Radny Stanisław Gackowski zajmując głos wyraził niezadowolenie w kwestii 

podejmowanych inwestycji w naszej gminie, które przeważnie realizowane są na koniec roku. 

W przekonaniu radnego nie jest to dobre rozwiązanie. Jako przykład podał niedawno 

wyremontowanej drogi gminnej ulicy Polnej w Sośnie. Zwrócił uwagę na pogarszający się jej 

stan nawierzchni. 

W drugiej kolejności poruszył sprawę chodnika przy Banku Spółdzielczym w Sośnie. Zwrócił 

uwagę, że na jego powierzchni zapadnięte są płytki. 

 Przechodząc do analizowania kolejnego projektu uchwały tj. w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier 

poinformowała radnych, iż rada gminy określa wysokość stawek podatków i opłat lokalnych, 

które nie mogą przekroczyć górnych granic stawek kwotowych ogłaszanych corocznie przez 

ministra właściwego do spraw finansów publicznych. Minister Finansów w obwieszczeniu 

z dnia 24 lipca 2019 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych 

w 2020 r. określił wysokość przedmiotowych stawek. Wyjaśniła, iż proponuje się dokonanie 

zmian przy stawkach podatku u osób fizycznych od nieruchomości: gruntów pozostałych, 

w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 

organizacje pożytku publicznego, od budynków lub ich części mieszkalnych oraz od 

pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego. 

Podczas omawiania powyższego tematu wspomniane zostało, że jednostka samorządu 

terytorialnego jest w coraz gorszej sytuacji finansowej. Gmina Sośno ma dbać o to, by 

społeczności lokalnej dobrze się żyło, by społeczność miała gdzie mieszkać, gdzie się uczyć, 

gdzie pracować i gdzie odpoczywać, tylko skąd brać na to pieniądze, skoro zmniejszają się 

wpływy do samorządowego budżetu. Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier 
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poinformowała, iż od 2016 roku podatki nie uległy wzrostowi, dodając, iż maksymalne stawki 

wzrastają wg procentu wskaźnika inflacji. 

 Następnie skarbnik gminy Sośno przedstawiła zmiany w budżecie, wyjaśniając radnym, 

z czego wynikają zwiększenia i zmniejszenia w poszczególnych rozdziałach i paragrafach. 

Dokładnie wskazała, jakie czynniki wpłynęły na kwotę wydatków. Ponadto wspomniała, iż 

deficyt budżetu na 2019 rok pozostaje bez zmian. 

 Radny Stanisław Gackowski podczas spotkania złożył kolejny wniosek formalny, który 

tym razem dotyczył uszkodzonych punktów świetlnych w miejscowości Sośno przy ulicach: 

Nowa (przy urzędzie gminy), Polna oraz Kamińskiego.  

 Radny Henryk Wardziński także zgłosił uszkodzoną lampę, która zlokalizowana jest przy 

ulicy Szkolnej w Wąwelnie (za kościołem w stronę Szkoły Podstawowej). 

 Kontynuując omawianie projektów uchwał, sekretarz gminy przedstawił następny projekt 

uchwały, dotyczący regulaminu korzystania z boisk sportowych wspominając, iż boiska 

sportowe na terenie gminy Sośno są miejscem przeznaczonym do przeprowadzania rozgrywek 

piłkarskich zgodnie z przepisami Polskiego Związku Piłki Nożnej (PZPN), na których 

odbywają się również mecze ligi powiatowej. 

Poinformował, iż umożliwia się mieszkańcom korzystanie z przedmiotowych obiektów 

zgodnie z zasadami określonymi w regulaminie. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

organy gminy mogą wydawać akty prawa miejscowego, dotyczące zasad i trybu korzystania 

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Oznajmiono radnym, że akty prawa 

miejscowego ustanawia rada gminy w formie uchwały. 

 W dalszej części posiedzenia Inspektor Gospodarki Nieruchomościami, Ochrona 

Środowiska – Barbara Bielewicz omówiła projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Sośno, wskazując radnym jakich dokonano poprawek 

w dotychczas obowiązującym regulaminie. 

Pani Barbara Bielewicz objaśniła, iż wprowadzone zmiany w regulaminie, które szczegółowo 

omówiła, wynikają z nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

Podobnie jak na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów, Planowania, Budżetu i Spraw 

Socjalnych i Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej, mającego 

miejsce w dniu 15 października 2019 roku projekt uchwały także na tym posiedzeniu wywołał 

wśród radnych oburzenie. 

Radna Wioletta Pacek wyraziła swoje niezadowolenie odnośnie zapisu w projekcie uchwały, 

dotyczącego częstotliwości i sposobu pozbywania się odpadów komunalnych i nieczystości 
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ciekłych z terenu nieruchomości oraz z terenów przeznaczonych do użytku publicznego. Radna 

obawia się wyższych opłat za odbiór i gospodarowanie odpadów komunalnych. 

Natomiast radny Stanisław Gackowski dopytywał się, dlaczego dętki nie można oddać 

w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Udzielając odpowiedzi zapewniono 

radnego, iż pracownik merytoryczny zorientuje się, co może być powodem braku możliwości 

oddania dętki w punkcie. 

Z kolei Henryk Wardziński złożył wniosek formalny w sprawie weryfikacji gospodarstw 

domowych pod względem faktycznie posiadanych przez nich pojemników na śmieci. Radny 

tłumaczył, iż dochodzi do sytuacji, że mieszkańcy gminy wynoszą własne śmieci do koszy 

ulicznych, które umiejscowione są w jednostkach pomocniczych gminy. Sekretarz gminy, 

odpowiadając na zgłoszony wniosek poinformował radnego, iż w tym celu konieczne jest 

podanie konkretnych danych adresowych, w których gospodarstwach domowych zdaniem 

radnego powinna być przeprowadzona kontrola.  

W krótce potem radny Henryk Wardziński zgłosił wniosek w sprawie pojemników PCK na 

odzież używaną. Radny wyjaśnił, iż wokół kontenera stale panuje nieporządek, sugerując, że 

należałoby go przestawić w bardziej ustronne miejsce we wsi np. na ulicę Sportową przy byłej 

bazie GS. 

 Następnie sekretarz gminy poinformował, iż odpady zielone oraz odpady ulegające 

biodegradacji, w tym bioodpady, które zbierane są i gromadzone w przydomowych 

kompostownikach na terenie nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi mogą stanowić problem wśród gospodarstw domowych w lokalach 

wielorodzinnych. 

Wspomniał, iż należałoby się zastanowić nad wprowadzeniem granicy do obniżenia stawki za 

odpady tym osobom, które posiadają przydomowe kompostowniki.  

 W celu dostosowania się do obowiązujących przepisów opracowano także projekt uchwały 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

która bezpośrednio powiązana jest z uchwałą, dotyczącą regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy Sośno. 

Szczegółowo omówiono zakres świadczonych usług za uiszczoną przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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Pani Barbara Bielewicz wspomniała radnym o programie odnośnie usuwania folii rolniczych 

i innych odpadów, pochodzących z działalności rolniczej, którego celem jest rozwój systemów 

zagospodarowania odpadów z tworzyw sztucznych z rolnictwa, informując, iż na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sośno umieszczony zostanie komunikat, dotyczący 

podmiotu, który odpłatnie od rolników będzie odbierał wspomnianą folię.  

 Następnie na sam koniec omówiono projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, terminie i miejscu składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości oraz 

warunkach i trybie składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

z terenu gminy Sośno, wyjaśniając, iż w związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach konieczne było wprowadzenie zmian we wzorze deklaracji, celem 

dostosowania do aktualnych przepisów. Dokładnie wskazano dokonane zmiany w dotychczas 

panującej deklaracji.  

W wyniku głosowania za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionych projektów uchwał 

siedmiu radnych głosowało jednogłośnie „ZA”. 

 W trakcie wspólnego posiedzenia poruszony został także temat elektrowni wiatrowych, 

które miały powstać na terenie naszej gminy. 

 Dodatkowo Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Mirosław Dominiak przedstawił 

zebranym radnym udzielone odpowiedzi na wnioski zgłaszane podczas posiedzeń komisji 

i sesji rady gminy. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny 

Mirosław Dominiak zamknął posiedzenie, dziękując wszystkim za czynny udział. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
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